
Fattigdom 

1. Familier med dårlig råd har kanskje ikke mulighet til å lage gode og 
næringsrike matpakker til barna sine. På vårt Barnas Landsmøte så 
vedtok vi at vi vil ha gratis kantinemat på alle skoler. Dette fordi man 
trenger mat for å ha energi til å tenke og arbeide på skolen. Er dere 
enige i dette, og hvordan kan dere får dette til? CALVIN 
 

2. I Norge er det over 100 000 barn som lever i fattigdom. Det kan ofte 
bli lagt merke til av andre – ved at de ikke vil ha besøk for de er flaue 
over hvordan de bor, eller blir erta av hva slags klær eller sko de har, 
eller at de ikke kan møte opp i alle bursdagene fordi foreldrene ikke 
har råd til gaver. Det synes vi er veldig urettferdig. Hva syns dere og 
hvordan kan dere hjelpe med dette? CALVIN 
 

3. Foreldre som har god råd må ofte jobbe mye og kan derfor være mer 
slitene etter jobb, så de har ikke tid eller energi til å hjelpe barna med 
lekser. Derfor er det viktig med leksehjelp slik at alle barn får øvd på 
det de lærer på skolen. I dag ser vi at barn av foreldre med høyere 
utdanning i gjennomsnitt har bedre karakterer, noe som tyder på at vi 
må gjøre mer for å utjevne forskjellene. Noen vil ha leksefri skole, 
andre vil ha obligatorisk leksehjelp på alle skoler, hva syns dere og 
hvordan skal dere få det til?  CALVIN 
 

4. Hvis barn bor langt unna skolen så får de gratis transport, men det er 
også mange som går på fritidsaktiviteter og det er ikke alle familier 
som har mulighet til å kjøre dem, og kollektivtransport koster penger, 
noe ikke alle familier har ekstra med... Hva slags løsninger ser dere 
på, vi tenker at gratis kollektivtransport for barn under 18 år er bra. 
ALIN 
 

5. Det er veldig mange som ikke har råd til å drive med fritidsaktiviteter 
etter skolen fordi det koster flere tusen kroner. Vi i Framfylkingen 
mener at alle barn har rett på en fritid, og her koster det bare 50 
kroner i året å være med. Aktiviteter som svømming, ridning og turn 



er mye dyrere, Vi syns at det urettferdig at noen barn ikke får gå på 
noen fritidsaktiviteter – det kan også være en grunn til at man blir 
mobbet. Hvordan kan dere løse dette? TIRIL 
 

6. Vi har nå sagt mye om hvor vanskelig det er å leve i fattigdom som 
barn. Dette mener vi må gjøres noe med, og vi lurer på hva dere har 
gjort før for å hjelpe disse barna når vi har lest at antall familier i 
fattigdom har tredoblet seg i de siste 20 årene?  ALIN 

 

Krig 

7. Vi er veldig glade for at familier fra Ukraina fikk komme hit, det er ikke 
trygt for dem å være i Ukraina når det krig der. Hvorfor tar dere ikke 
inn like mange fra Palestina som fra Ukraina? Det er over 13 000 barn 
som er blitt drept og det er veldig mange barn som har mista familien 
sin og fått traumer. ALIN 
 

8. Rundt om i verden er det farlig å være barn – de drepes og voldtas i 
krig, og kidnappes i menneskehandel, selv ikke skoler er trygge – i 
land som USA  og Afghanistan angripes barn på skolen eller på vei til 
skolen.  Hvilke løsninger har dere for dette? Dette med krig og fare er 
et viktig og stort tema siden det påvirker barn og familier. Vi syns det 
er veldig trist at barn som oss opplever dette og vil at dere skal gjøre 
mer for å beskytte barn i hele verden, ikke bare Norge. ALIN 
 

9. Mange av de barna som kommer til Norge fra krig har opplevd mye 
vanskeligheter og sett mye som barn ikke burde sett. Dette kan føre 
til traumer som følger med dem hele livet. Vi vet at det er kø i 
helsevesenet og at mange i Norge allerede trenger hjelp. Hva kan vi 
gjøre for at de som kommer hit med traumer får hjelp med en gang? 
TIRIL 
 

10. I tillegg til å bli drept av bomber og skudd er det mange som 
sulter og har behov for medisiner i krigsområder som Gaza. Hva gjør 



Norge nå får at disse barna og familiene deres får hjelpen de trenger. 
Selv om det er en voksen så kan det påvirke barn fordi det er en mor, 
onkel eller søsken som er viktig i livet til barnet. TIRIL 

 

11. Det er krig flere steder i verden, og også land med atomvåpen 
er involvert. Trusselen om atomkrig er veldig skummel fordi vi vet at 
det kan gjøre enorme skader på natur og mennesker, men også 
etterpå er det fare for at stråling øker risikoen for blant annet kreft. 
Hvorfor har ikke Norge signert avtalen som forbyr atomvåpen? 
CALVIN 

 

 

Likestilling 

12. I videregående så har vi bygg og anlegg og helse og oppvekst, og 
disse retningene er svært kjønnsdelt. Selv om man vil lære mer om 
den retningen som ikke passer kjønnsrollen sin, så er det få som 
velger det fordi man er redd for hva andre syns, og redd for reaksjoner 
på valget. Vi har hørt om jenter som blir kalt “pick me” da de valgte 
bygg og anlegg, og gutter som blir kalt “gay” fordi de valgte helse og 
oppvekst. Sånn bør det ikke være. Hva slags løsning har dere for 
dette? TIRIL  
 

13. Det at kvinner får mindre lønn i en del yrker kan også være en 
grunn for at de ikke velger den utdanningen. Utdanning.no sier at 
kvinnelige bilmekanikere i gjennomsnitt tjener 50 000 mindre i året 
enn menn. Hvordan kan det bli enda bedre? Jeg syns det er rart å 
tenke på at jeg skal få mindre lønn i fremtiden fordi jeg er en jente. 
TIRIL 
 

14. Aktiviteter er også kjønnsdelt, og sånn bør det ikke være. F.eks. 
er basketball ofte sett på som en gutte-aktivitet og turn som en jente-



aktivitet.  Alle bør få drive med den aktiviteten som passer dem best. 
Hvordan vil dere løse dette? CALVIN 
 

15. Hvordan kan vi hjelpe andre land som Afghanistan der jenter 
nektes skolegang, og blir giftet bort i en svært ung alder? Det er 
urettferdig å tenke at en jente som meg og samme alder ikke får 
samme rettigheter som jeg får.  ALIN 
 


